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IŞINSU KESTELLİ 
İZMİR TİCARET BORSASI YÖNETİM KURULU BAŞKANI 

MAYIS 2019 MECLİS KONUŞMASI 
 
SAYIN BAŞKAN, 
MECLİSİMİZİN DEĞERLİ ÜYELERİ, 
KIYMETLİ KONUKLAR, 
SEVGİLİ MEDYA MENSUPLARI 
 
HEPİNİZİ ŞAHSIM VE YÖNETİM KURULUMUZ ADINA SAYGIYLA SELAMLIYORUM. 
 
SON HAFTASINI YAŞADIĞIMIZ MÜBAREK RAMAZAN AYININ HUZUR, BARIŞ,  BOLLUK VE BEREKETİN 
MÜJDECİSİ OLMASINI DİLİYORUM. 
 
KIYMETLİ DOSTLAR, 

TÜRKİYE OLARAK 2017 YILININ NİSAN AYINDA GERÇEKLEŞTİRİLEN ANAYASA REFERANDUMUNDAN BU 
YANA SÜREKLİ OLARAK BİR SEÇİM ATMOSFERİNİN İÇİNDE YAŞIYORUZ. 

2017 YILININ SÖZ KONUSU DÖNEMİNDE AMERİKAN DOLARI 3,65, EURO İSE 3,88 TÜRK LİRASI 
SEVİYELERİNDEYDİ. 

ARADAN GEÇEN İKİ YIL ZARFINDA DÖVİZ FİYATLARININ BU SEVİYENİN İKİ KATINI GÖRDÜĞÜ GÜNLERİ 
YAŞADIK. 

DOLAR VE EURO BİR SÜREDİR DE 6.10 İLE 6.80 SEVİYELERİNDE SEYREDİYOR. 

DÖVİZDEKİ BU CİDDİ ARTIŞ KAÇINILMAZ OLARAK ENFLASYONA VE FAİZ ORANLARINA YANSIDI. 
YATIRIMLAR AZALIRKEN, İŞSİZLİK ORANINDA BİR YÜKSELİŞ YAŞANDI. 

31 MART’TA YAPILAN ANCAK 23 HAZİRAN’DA TEKRARLANACAK OLAN İSTANBUL BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE 
BAŞKANLIĞI SEÇİMLERİ NEDENİYLE HALEN SEÇİM ORTAMINDAN KURTULABİLMİŞ DEĞİLİZ. 

PİYASADA İŞ YAPAN HERKESİN TEK TEMENNİSİ, BU ATMOSFERDEN MÜMKÜN OLAN EN KISA SÜREDE 
ÇIKILARAK TÜRK EKONOMİSİNİN İHTİYAÇ DUYDUĞU KALICI REFORMLARIN HAYATA GEÇİRİLMESİDİR. 

23 HAZİRAN’DAN SONRAKİ TAKVİMDE GÖRÜNEN UZUN SEÇİMSİZ SÜRECİN, ÜLKE OLARAK YENİDEN BİR 
İVME YAKALAMAK ADINA HERKES AÇISINDAN ÇOK ÖNEMLİ BİR FIRSAT OLDUĞUNA İNANIYORUM. 

SİYASETİN İKİNCİ PLANA DÜŞECEĞİ, EKONOMİK ÇÖZÜMLERİN KONUŞULACAĞI, EKSİLERİMİZİN VE 
ARTILARIMIZIN MASAYA YATIRILIP TARTIŞILACAĞI GÜNLERE BİR AN ÖNCE KAVUŞMAMIZI DİLİYORUM. 

SEVGİLİ DOSTLAR, 

TÜRKİYE OLARAK İÇİNDE BULUNDUĞUMUZ EKONOMİK DARBOĞAZDAN ÇIKMANIN EN ETKİN YOLU DAHA 
FAZLA VE NİTELİKLİ ÜRETİM YAPMAK. 

ANCAK BUNUN İÇİN DE HAMMADDEYE İHTİYACIMIZ VAR. 

NE YAZIK Kİ BU KONUDA BÜYÜK ÖLÇÜDE DIŞA BAĞIMLIYIZ. 

BU NOKTADA, ÜRETİM İÇİN İHTİYAÇ DUYDUĞUMUZ HAMMADDE VE ARA MALININ DAHİLİ İMALATINI 
ARTIRMAMIZ ÖNEMLİ. BÖYLECE ÜRETİM VE BUNA BAĞLI İHRACAT ARTIŞI KAÇINILMAZ OLACAKTIR. 

BU DA SONUÇTA ULUSLARARASI ALANDAKİ REKABET GÜCÜMÜZÜN ARTMASINA OLUMLU KATKI 
SAĞLAYACAKTIR.  
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TARIMSAL HAMMADDE İÇİN ETKİN TEDARİK SİSTEMİ OLUŞTURMAK VE ÜRETİCİLERİMİZİ, MODERN 
TEKNOLOJİLERE YATIRIM YAPMALARI KONUSUNDA TEŞVİK EDECEK BİÇİMDE DESTEKLEMEMİZ ŞART. 

MAKİNE VE TARIM TEKNOLOJİLERİ AÇISINDAN NE KADAR GERİ KALDIĞIMIZI GÖSTERMESİ BAKIMINDAN İKİ 
KÜÇÜK AMA HAYATİ ÖRNEK VERMEK İSTİYORUM: 

ÜLKEMİZDE YAKLAŞIK 1,9 MİLYON ADET TRAKTÖR BULUNUYOR. 

BU ARAÇLARIN YAŞ ORTALAMASI 24 YILA ULAŞMIŞ DURUMDA. 

530 BİNDEN FAZLA TRAKTÖR İSE 35 YAŞ VE ÜZERİNDE. 

ÖTE YANDAN ARTAN MALİYETLERDEN KAYNAKLI OLARAK MODERN TEKNOLOJİLERE YATIRIM YAPMA 
KONUSUNDA DA BİR DÜŞÜŞ VAR. 

2019 YILININ İLK 4 AYLIK DÖNEMİNDE TRAKTÖR ÜRETİMİ GEÇEN YILIN AYNI DÖNEMİNE GÖRE YÜZDE 61,6 
ORANINDA AZALDI. 

BU YILIN İLK 3 AYLIK DÖNEMİNDE TRAKTÖR TRAFİK TESCİL İŞLEMİNDE YAŞANAN AZALMA ORANI İSE 
YÜZDE 66,4... 

TARIMDA KURTULUŞ, TEKNOLOJİNİN ETKİN KULLANIMINA BAĞLI. BIRAKIN TEMEL TEKNOLOJİLERİ ARTIK 
GÖZÜMÜZÜ İLERİ TEKNOLOJİLERE DİKMELİYİZ. TÜRKİYE TOPRAKLARINDA VERİM VE KALİTEYİ ARTIRMAMIZ 
VE EZBER BOZACAK İNOVATİF SÜREÇLER YARATMAMIZ ŞART. 

BU VESİLE İLE BORSAMIZIN TARIM TEKNOLOJİ MERKEZİ PROJESİ İLE İLGİLİ SON GELİŞMELERİ DE SİZLERLE 
PAYLAŞMAK İSTERİM. İZKA TARAFINDAN DESTEKLENEN TARIM TEKNOLOJİ MERKEZİ FİZİBİLİTE PROJESİ 
KAPSAMINDA DANIŞMAN FİRMA İLE TEKNİK VE MALİ FİZİBİLİTE ÇALIŞMALARINA BAŞLADIK. HEDEFİMİZ EN 
KISA SÜREDE YİNE İZKA DESTEĞİ DE ALARAK, SADECE İZMİR İÇİN DEĞİL TÜRKİYE İÇİN BİR MODEL OLACAK 
TARIM TEKNOLOJİ MERKEZİNİ KURMAK VE SEKTÖRÜN HİZMETİNE SUNMAK. 
 
KIYMETLİ DOSTLAR, 

ÜLKE GÜNDEMİNDEN BORSAMIZIN GÜNDEMİNE GEÇMEK VE SİZLERE ÇOK ÖNEMSEDİĞİM BİR 
ÇALIŞMADAN BAHSETMEK İSTİYORUM. 

HEPİMİZİN GAYET İYİ BİLDİĞİ GİBİ EGE’NİN EN ÖNEMLİ DEĞERLERİNDEN OLAN ÜZÜM, AYNI ZAMANDA 
İNSANLIK TARİHİNİN EN KADİM BİTKİLERİNDEN BİRİDİR. 

ÜZÜM, TARİHİNİN İLK BASAMAĞINDAN BERİ İNSANOĞLUNA EŞLİK ETMİŞ, BEREKETİN SİMGESİ OLMUŞTUR. 

AYNI ZAMANDA DA BORSAMIZ TARİHİNİN 94 YILINA DA DAMGASINI VURMUŞ KIYMETLİ BİR EMTİADIR. 

EVET, ÜZÜM TAM 94 YILDIR BORSA SALONLARIMIZDA ARALIKSIZ OLARAK İŞLEM GÖREN BİR ÜRÜN. 

BORSA OLARAK, ÇEKİRDEKSİZ KURU ÜZÜM İLE İLGİLİ SİZLERİN DE BİLDİĞİ ÜZERE BİRÇOK PROJE YÜRÜTTÜK. 

ANCAK, BUGÜN, AZ ÖNCE YAPTIĞIMIZ ÇOK ÖZEL BİR PROTOKOL İLE BORSAMIZ İLE ÖZDEŞLEŞEN BİR ÜRÜN 
OLAN ÇEKİRDEKSİZ KURU ÜZÜM İÇİN ANLAMLI BİR ÇALIŞMAYI BAŞLATMIŞ BULUNUYORUZ. 

MANİSA BAĞCILIK ARAŞTIRMA ENSTİTÜSÜ İLE YENİ GELİŞTİRİLECEK VE GELECEK VADEDEN ÇEKİRDEKSİZ 
ÜZÜM ÇEŞİTLERİNDEN BİRİSİNİN İSİM HAKKININ BORSA’YA DEVREDİLMESİ YÖNÜNDE BİR PROTOKOL 
İMZALADIK.  

MİLLİ ÇEŞİT LİSTESİNDE DE YER ALACAK OLAN BU YENİ ÇEŞİDE BORSAMIZI TEMSİL EDEN BİR İSİM 
VERİLECEK. 

BORSAMIZIN ADI, ÜRETİMİ VE TİCARETİNİN SÜRDÜRÜLEBİLİRLİĞİ İÇİN BÜYÜK EMEKLER SARF ETTİĞİMİZ 
BU ÜRÜNDE DE YAŞAYACAK. 
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BU KIYMETLİ ÇALIŞMA İLE BORSA TARİHİMİZE ANLAMLI BİR NOT BIRAKACAĞIMIZA İNANIYORUM. 

BU VESİLE İLE SİZ DEĞERLİ ÜYELERİMİZİN DE İSİM ÖNERİLERİNİ BEKLEDİĞİMİZİ İFADE ETMEK İSTİYORUM. 

DEĞERLİ DOSTLAR, 

EGE BÖLGESİ VE İZMİR, HEM DÜNYA TARİHİNDE HEM DE DÜNYA TARIMINDA HEP ÖNEMLİ BİR YERE SAHİP 
OLMUŞTUR.  

TARİHİN BABASI OLARAK KABUL EDİLEN HEREDOT’UN EGE TOPRAKLARI İÇİN SÖYLEDİĞİ “BİZİM 
YERYÜZÜNDE BİLDİĞİMİZ EN GÜZEL GÖKYÜZÜNÜN ALTI VE EN GÜZEL İKLİMİN BULUNDUĞU YER” SÖZÜ DE 
BUNUN AÇIK BİR KANITIDIR. 

VERİMLİ TOPRAKLARIMIZA UYGUN İKLİM KOŞULLARININ EŞLİK ETMESİ, EGE COĞRAFYASININ TARİHİN HER 
DÖNEMDE ÖNEMLİ BİR YERLEŞİM YERİ OLMASINI SAĞLAMIŞ, BUNUN SONUCU OLARAK DA İZMİR BÖLGE 
TİCARETİNİN ANA MERKEZLERİNDEN BİRİ HALİNE GELMİŞTİR.  

ŞÜPHESİZ Kİ EGE BÖLGESİNE VE İZMİR’E BU ÖZELLİKLERİ KAZANDIRAN TEMEL DEĞERLERİN BAŞINDA 
ÜZÜM, İNCİR, ZEYTİN VE PAMUK GİBİ GELENEKSEL TARIM ÜRÜNLERİMİZ YER ALIYOR.  

BU ÜRÜNLER GEÇMİŞTE OLDUĞU GİBİ BUGÜN DE BÖLGEMİZE BOLLUK VE BEREKET GETİRİYOR. 

BU NEDENLE YAKLAŞAN HER YENİ SEZON BÖLGE İNSANIMIZ İÇİN AYNI ZAMANDA YENİ UMUTLARI İFADE 
EDİYOR. 

BU YIL KIŞ YAĞIŞLARININ BOL OLMASININ GENEL OLARAK TARIMSAL ÜRETİMİ OLUMLU ETKİLEYECEĞİNİ 
DÜŞÜNÜYORUZ.  

ANCAK TARIMIN DOĞASI GEREĞİ HASAT TAMAMLANINCAYA KADAR HİÇBİR ŞEYİN KESİN OLMADIĞINI 
UNUTMAMAMIZ GEREKİYOR.  

*** 

İZMİR TİCARET BORSASI OLARAK HER SEZON OLDUĞU GİBİ BU SEZON ÖNCESİNDE DE ARAZİ ÇALIŞMALARI 
İLE ÜRÜNÜN GELİŞİMİNİ İZLİYOR VE YENİ SEZONA İLİŞKİN GELİŞMELERİ TAKİP EDİYORUZ. 

BU KAPSAMDA KURU ÜZÜM İÇİN ÖNEMLİ ÜRETİM BÖLGESİ KEMALPAŞA’DAN BAŞLAYARAK SARIGÖL’E 
KADAR KÖY KÖY ZİYARETLER YAPILDI VE YAPILMAYA DEVAM EDİYOR.  

BU ZİYARETLER SIRASINDA ÜRETİCİLER VE BÖLGEDEKİ SEKTÖR TEMSİLCİLERİ İLE GÖRÜŞÜLÜYOR.  

BİLDİĞİNİZ GİBİ 2018/19 ÜRETİM SEZONUNDA ÇEKİRDEKSİZ KURU ÜZÜM ÜRETİMİ BİR ÖNCEKİ YILA GÖRE 
ÖNEMLİ MİKTARDA GERİLEMİŞTİ.  

DON VE DOLU ZARARLARININ KISMİ ETKİSİNİN OLMASI VE DOĞUŞLARIN GENEL OLARAK İYİ 
GERÇEKLEŞMESİ SAYESİNDE GEÇEN YILDAN DAHA İYİ BİR ÜZÜM SEZONU YAŞAYABİLECEĞİMİZİ BUGÜN 
İÇİN SÖYLEYEBİLİRİZ.  

ANCAK AZ ÖNCE DE İFADE ETTİĞİM GİBİ ÜZÜM ÇUVALA GİRMEDEN İYİ GEÇTİ DİYEMEYİZ. 

*** 

ÖTE YANDAN, GEÇEN YIL BAŞLADIĞIMIZ KURU İNCİR BÖLGESİ ZİYARETLERİMİZ VE ÜRETİCİ 
GÖRÜŞMELERİMİZ BU YIL DA DEVAM EDİYOR.  

MAALESEF 2018/19 ÜRETİM YILI KURU İNCİR ÜRETİMİ İÇİN SIKINTILI GEÇTİ. 

REKOLTEDE PEK BİR PROBLEM BULUNMAMASINA RAĞMEN İŞ MALI İNCİRİN AZLIĞI VE KALİTELİ İNCİRİN 
EKSİKLİĞİ CİDDİ BİR SIKINTI OLARAK KARŞIMIZA ÇIKTI.  
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HEMEN HEMEN TÜM BÖLGE ZİYARET EDİLDİ. ŞU AN İÇİN BU BÖLGELERİMİZDE HERHANGİ BİR SORUN 
GÖRÜNMEDİĞİNİ SÖYLEYEBİLİRİM.  

ZEYTİN VE ZEYTİNYAĞINA GELECEK OLURSAK... 

MALUM, GEÇTİĞİMİZ SEZON ZOR BİR YIL OLMUŞTU. 

ORTA SEVİYEDE BİR REKOLTE OLMASINA RAĞMEN ÖZELLİKLE SİNEK ZARARINDAN DOLAYI KALİTENİN 
KÖTÜ OLDUĞU BİR YILI GERİDE BIRAKTIK. 

BU NEDENLE SOFRALIK OLARAK DEĞERLENDİRİLEMEYEN ÜRÜNLER ZEYTİNYAĞI ÜRETİMİNDE KULLANILDI. 

ANCAK HAMMADDE KALİTESİNİN İYİ OLMAMASI NİTELİKLİ SIZMA ZEYTİNYAĞI ÜRETİMİNİN AZ OLMASINA 
SEBEBİYET VERDİ.  

BU SEZON ŞU ANKİ DURUM İTİBARİYLE ZEYTİNDE ÜRÜN AÇISINDAN İYİ BİR SEZON BEKLENTİSİ HÂKİM. 

PAMUKTA İSE TOHUMLAR BEREKETLİ BİR SEZONUN UMUDU İLE TOPRAKLA BULUŞTU. 

EKİMLER HEMEN HEMEN TAMAMLANDI DİYEBİLİRİZ.  

PAMUKTA EKİM ALANLARININ GEÇEN YILA YAKIN OLMAKLA BİRLİKTE BİRAZ DAHA AZ OLABİLECEĞİNİ 
ÖNGÖRÜYORUZ.  

ANCAK ÖNÜMÜZDEKİ GÜNLERDE SAHADAN ALACAĞIMIZ BİLGİLER BU KONUDA BİZLERE ÇOK DAHA NET 
BİLGİLER VERECEKTİR. 

DEĞERLİ ÜYELER,  

YUKARIDA DA İFADE ETTİĞİM GİBİ ŞİMDİYE KADARKİ GELİŞMELERE GÖRE YENİ SEZONUN GENEL OLARAK 
GEÇEN YILDAN DAHA İYİ OLDUĞUNU SÖYLEMEK MÜMKÜN.  

ANCAK HEPİMİZ BİLİYORUZ Kİ, SON YILLARDAKİ İKLİM DEĞİŞİKLİKLERİNDEN YA DA DÜNYADA ARTIK İYİDEN 
İYİYE KABUL BULMAYA BAŞLAYAN İFADE ŞEKLİYLE “İKLİM FELAKETLERİNDEN” BÖLGEMİZ DE ÖNEMLİ 
ÖLÇÜDE ETKİLENİYOR. 

UMARIM, HASADA KADAR YAĞIŞ VE SICAKLIK ŞARTLARI UYGUN DEVAM EDER VE HEM KALİTE HEM DE 
MİKTAR AÇISINDAN TÜM ÜRÜNLERİMİZDE İYİ BİR SEZON YAŞARIZ.  

BU VESİLE İLE YENİ SEZONUN BAŞTA ÜRETİCİMİZ OLMAK ÜZERE, TÜCCARIMIZA, İHRACATÇIMIZA HAYIRLI 
OLMASINI DİLİYORUM. 

SÖZLERİME SON VERMEDEN ÖNCE, TÜRKİYE SÜPER LİGİ’NDE 22’NCİ ŞAMPİYONLUĞUNA ULAŞAN VE 
ÜLKEMİZİ ŞAMPİYONLAR LİGİ’NDE TEMSİL ETME HAKKINI KAZANAN GALATASARAY’I TEBRİK EDİYOR, 
BAŞARILAR DİLİYORUM. 

VE GÖZTEPE; GÖZTEPEMİZ... 

NEFESLERİ KESEN BİR FİNALLE SÜPER LİG’DE KALMAYI BAŞARAN GÖZTEPE’Yİ YÜREKTEN KUTLUYORUM. 

ÖNÜMÜZDEKİ SEZON GÖZTEPE’Yİ ÇOK DAHA İYİ YERLERDE, HAK ETTİĞİ ZİRVELERDE GÖRMEK 
İSTEDİĞİMİZİ DE ÖZELLİKLE BELİRTMEK İSTİYORUM. 

YAKLAŞAN RAMAZAN BAYRAMININ ÜLKEMİZE, İSLAM ÂLEMİNE VE TÜM İNSANLIĞA SAĞLIK, HUZUR, 
BEREKET DOLU GÜNLER GETİRMESİNİ TEMENNİ EDİYOR; SAYGILARIMI SUNUYORUM. 

 


